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ACTA
Lloc: Seu Nacional. Diputació, 276, pral.
Data: 30/11/2013
Hora d’inici: 12.05 h 
Hora d’acabament: 14.05 h

Ordre del dia

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de l’Assemblea 
General del 15 de juny 2013

2. Presentació i aprovació, si s’escau, del Pla de Treball 2014

3. Presentació i aprovació, si s’escau, del Pressupost 2014

4. Torn obert de paraules

Jordi Bosch, secretari, obre l’Assemblea a les 12.05 h, en segona con-
vocatòria. Presenta l’ordre del dia i la metodologia de la sessió. Jordi 
Bosch informa que aquesta és la segona Assemblea General de l’any, i 
que serveix per aprovar, si així ho consideren els socis, el Pla de Treball 
i el Pressupost del següent exercici.

Muriel Casals, presidenta, saluda als assistents i explica que l’Assemblea 
també és l’espai per explicar la tasca que s’està fent al llarg del 2013, un 
any “especial” pel país. En aquest sentit, explica que la principal nove-
tat enguany és la funció que l’entitat està duent a terme amb l’objectiu 
d’eixamplar la majoria social partidària del dret a decidir i susceptible 
de votar sí un cop arribi la consulta. Al mateix temps, es continuen rea-
litzant totes les activitats de promoció i defensa de la llengua catalana 
que Òmnium organitza sempre. La Muriel també assenyala la impor-
tància del pla de treball i del pressupost consolidat que es presentaran, 
fidels a l’ideari dels fundadors. Tot seguit incideix en que la idea és 
posar-se a treballar per a la consecució d’un estat propi per a Catalun-
ya; per això demana als socis la seva participació activa en el moment 
que viu el país, a la vegada que es consolida la feina feta per  Òmnium 
al llarg de tant de temps. 

Muriel Casals recorda que el finançament de l’entitat depèn en bona 
part de la quota dels socis i que es treballa perquè les subvencions 
tinguin un pes cada vegada més reduït en el pressupost. 
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1.- Lectura i aprovació, 
si s’escau, de l’acta de 
l’Assemblea General del
15 de juny de 2013
Es procedeix seguidament a llegir l’acta de l’assemblea anterior, que 
estava a disposició dels socis. Després de deixar una estona per a la 
lectura, se sotmet a votació:

Vots a favor: 101
Vots en contra: 0
Vots en blanc: 2

• L’Assemblea General de socis aprova l’Acta de l’Assemblea Ge-
neral del 15/06/13

2.- Presentació i aprovació, si 
s’escau, del Pla de Treball 2014
Jordi Bosch informa que es farà un breu repàs a la feina feta durant 
l’any, abans d’entrar en la presentació preceptiva del Pla de Treball 
2014, que compta amb les aportacions de les seus territorials de 
l’entitat i que ens permeten presentar una proposta consolidada tant 
del Pla de Treball com del Pressupost. En aquest sentit, informa que 
les seus territorials passaran a celebrar les respectives assemblees 
generals durant el mes d’octubre.

Joan Abellà, vicepresident segon, saluda als assistents. Repassa, en 
primer lloc, l’execució del pla de treball d’enguany. Destaca que aquest 
octubre, després d’uns mesos de preparació, s’ha posat en marxa la 
campanya “Un país normal”, activant desenes de grups de voluntaris 
repartits arreu del país, especialment en aquelles zones que consi-
derem cabdals per consolidar el suport al sí en un referèndum. La 
campanya s’ha presentat aquest octubre, amb unes primeres grans 
accions, com ara la bustiada simultània a desenes de poblacions ca-
talanes i el desplegament d’una pancarta amb el lema de campanya 
al partit de futbol FC Barcelona – Real Madrid.

Joan Abellà explica també els principals projectes de l’entitat al llarg 
del curs (Sambori, Flama del Canigó, Premi d’Honor de les Lletres 
Catalanes, propera Nit de Santa Llúcia), fent especial esment als pro-
jectes extraordinaris i esdeveniments de l’any 2013: “El Concert per 
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la Llibertat”, amb més de 90.000 persones i amb la participació de 
400 artistes, i la “Via Catalana”, organitzada per l’ANC i que va comp-
tar també amb la participació d’Òmnium. Destaca també les jornades 
“Qüestions d’Estat” o l’elaboració de l’argumentari “El Clauer.cat”, en 
coordinació amb les entitats de la Taula d’entitats sobiranistes.  

A continuació es passa a la presentació del Pla de Treball. Presen-
taran el programa Montserrat Gimeno i Xevi Montoya, conjuntament 
amb Joan Abellà. Muriel Casals en fa la introducció. 

Muriel Casals destaca que el Pla de Treball que es presenta està con-
solidat territorialment, per tant recull el seguit de plans de treball pre-
vistos per les diferents seus d’Òmnium de cara a l’any 2014. Òmnium 
treballa, doncs, unes línies comunes fixades per a tota l’entitat, on la 
campanya “Un país normal” tindrà molt pes i ocuparà bona part dels 
recursos de l’entitat. Destaca que el país viu un context social i polític 
especial. En aquest sentit, es vol destinar la meitat dels esforços i re-
cursos del 2014 a “Un país normal”. 

“Un país normal” cerca fer xarxa amb entitats, consolidar posicions 
i esvair pors de part de la població catalana davant d’un referèndum 
sobre la independència. És una campanya publicitària, que inclou 
moltes accions en aquest àmbit,  basada en activar voluntariat. La 
Muriel apunta, doncs, que no està destinada a públic convençut, ni 
al soci d’Òmnium. I també explica que l’entitat no deixarà de treballar 
en altres fronts, com ara els actes de l’11 de setembre, els actes del 
Tricentenari i en la Federació Llull.

Montserrat Gimeno, vocal de la Junta Directiva, presenta les propos-
tes en l’àmbit de llengua, educació i cultura. Informa que Òmnium 
treballa els aspectes de llengua i educació en una mateixa comissió.

En l’àmbit de la llengua, la Montserrat destaca la presentació de les 
conclusions de les Jornades “Qüestions d’Estat”, coorganitzades amb 
l’Institut d’Estudis Catalans (IEC), i que el document resultant es farà 
arribar al Consell de la Transició Nacional. També explica que el Premi 
Sambori celebrarà la vuitena edició, premi literari escolar nascut al 
País Valencià i que mobilitza milers d’infants cada any.

La Montserrat també incideix en que s’intensificarà la feina en el marc 
de SomEscola.cat, la plataforma d’entitats culturals i educatives, da-
vant la recent aprovació i voluntat d’implementació de la LOMQUE 
per part del govern de l’Estat, del Ministre Wert. També explica que es 
treballarà en l’informe anual de l’Observatori de la Llengua Catalana i 
se seguiran fent cursos i activitats de foment de la llengua. 

En l’àmbit de la cultura, informa dels grans actes d’Òmnium que con-
tinuen mantenint-se: el Premi d’Honor de les Lletres Catalanes i la Nit 
de Santa Llúcia (que el 2014 es preveu celebrar a Barcelona). També 
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el calendari de Tradicions i Costums, les activitats culturals, els cursos, 
els tallers i cicles;  a més de molts actes propis de les seus territorials.

Xevi Montoya, vocal de la Junta Directiva, presenta els darrers eixos 
del Pla de Treball de l’any vinent, més vinculats al funcionament de 
l’entitat. 

En l’àmbit de la comunicació, es treballarà en el suport al discurs i al 
missatge de l’entitat a través dels directius. De manera més concreta, 
es vol impulsar i consolidar la imatge i els lemes de la campanya “Un 
país normal” i millorar el nou web que recentment s’ha presentat. 

En relació a la gestió, es vol elaborar un Codi Ètic que pauti normes de 
funcionament de l’entitat i la relació amb els proveïdors. Es milloraran 
eines internes, impulsant un CRM com a base de dades, a més del 
desplegament d’un sistema de processos a nivell tècnic. 

De cara seguir treballant en la independència econòmica de l’entitat, 
explica que s’impulsaran accions per buscar patrocinis, com ara l’inici 
d’una campanya de “socis protectors” i l’ampliació de les accions con-
cretes de patrocini. 

A nivell més orgànic, seguirem treballant en millorar el funcionament 
de les Assemblees Generals, en la Trobada Nacional de directius i tèc-
nics nacionals i territorials, i en altres espais de trobada i participació 
dels socis. Un objectiu important és implicar encara més els socis en 
l’activitat de l’entitat.

Jordi Bosch obre un torn de paraules, demana a les persones que ens 
indiquin nom i cognoms i, si fos el cas, càrrec o tasca que desenvo-
lupen a l’entitat. Posteriorment, es procedeix a la votació del Pla de 
Treball.

Ramon Sargatal, president d’Òmnium La Selva, demana avançar en 
un protocol d’esponsorització dins l’entitat, que serveixi a les seus te-
rritorials. Oleguer Serra, director, respon que es vol realitzar. 

Vots a favor: 107 persones
Vots en contra: 0
Vots en blanc: 0

• L’Assemblea General de socis aprova el Pla de Treball 2014
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3.- Presentació i aprovació, 
si s’escau, del Pressupost 2014

Jordi Cuixart, tresorer, explica la proposta de Pressupost, que compta 
amb el vistiplau de la Junta Directiva. Destaca que aquest és un pres-
supost consolidat, treballat amb el territori, i que es deriva d’una pro-
posta programàtica per tot el país, un sol pla d’actuació per al proper 
exercici.

El Jordi comenta que aquest és un pressupost elaborat amb dos prin-
cipis: austeritat i transparència, perquè des de l’entitat es vol que qui 
dipositi la confiança en Òmnium tingui molt clar a què destinem la 
seva aportació.

Destaca que preveiem tancar l’exercici 2013 amb beneficis, gràcies al 
projecte extraordinari “Concert per la Llibertat”. Recorda que el proce-
diment del concert ha estat auditat i està a disposició de tots via web. 
També comenta que la previsió que hi ha és de tancament sense dèfi-
cit, i pensant en destinar els beneficis a la campanya “Un País Normal”.

Pel què fa al Pressupost 2014, en l’apartat ingressos, es contempla 
un increment del nombre de socis, i també una major aportació de les 
seus territorials als comptes generals de l’entitat, adaptant el percen-
tatge d’aquesta aportació, que fins ara estava en un 70-30 a favor de 
les seus territorials. Explica que el nou repartiment ens permetrà crear 
seus a diferents districtes de Barcelona. Es preveu també un augment 
d’ingressos a través de la passada campanya d’increment de quotes.

En relació al volum pressupostari, destaca un decrexeiment del 2013 
respecte al 2012, però amb increment d’un 18% respecte al pressu-
post. Avisa però que aquest pressupost no té en compte els projectes 
extraordinaris que es puguin projectar durant l’exercici, tal com hem fet 
enguany amb el “Concert per la Llibertat”.

Respecte el model de finançament, remarca l’evolució dels darrers 
anys encaminada a no dependre de subvencions, arribant de cara 
al 2014 a presentar un pressupost que depèn majoritàriament de les 
aportacions de socis: quotes socis (80%), ajuts públics (13%), altres 
ingressos (13%).

Sobre el destí de la despesa prevista per al 2014, informa que el gruix 
del pressupost es destinarà a les activitats (54,51%), estructura total 
(36,37%) i promoció de l’entitat (9,12%).
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Explica també que es compta amb una taula salarial per a l’estructura 
tècnica, i que es preveu un increment salarial (1%) i la contractació de 
treballadors a diferents territoris. 

Vots a favor: 103
Vots en contra: 0
Vots en blanc: 0

• L’Assemblea General de socis aprova el Pressupost 2014

4.- Torn obert de paraules

Jordi Bosch dóna pas al darrer punt de l’ordre del dia.

Maria Rosa Mora, sòcia, pregunta com es donen els números de soci. 
Oleguer Serra, director, informa que la sistemàtica de numerar els so-
cis de l’entitat no era lògica ni lineal fins ara.  

J. Fabrega, soci, valora que es podria facilitar avantatges comercials 
als socis. Jordi Cuixart agraeix la proposta, informa que comptem amb 
una àrea d’avantatges per a socis, anomenada A+A+, similar a la 
sol·licitud expressada. 

Marian Rotger, sòcia, pregunta per la reacció a les primeres accions 
de la campanya “Un País Normal” i també sobre l’opinió davant la Llei 
Wert. Marcel Mauri, membre de la direcció de la campanya “Un país 
normal”, respon que s’està rebent una resposta positiva. Muriel Casals 
valora que tenim davant un govern espanyol hostil. 

Joan Ricart, soci, pregunta pel programa “Quedem?”, la Revista Òm-
nium i les parelles lingüístiques. Joan Abellà respon que el “Quedem?” 
se segueix fent, però integrat en els actes de la campanya “Un país 
normal”, ja que la campanya és també cohesió. Al 2014, també es re-
cuperarà la Revista Òmnium, caldrà acabar de perfilar el format, i en 
relació a les parelles lingüístiques, Jordi Bosch informa que princi-
palment, i de manera progressiva, s’ha anat traspassant l’activitat als 
Consorcis, és a dir, a la Generalitat.

Vicent Sanchis, vicepresident primer, clou l’Assemblea amb una re-
flexió sobre com Òmnium interpreta la situació del país. Comenta que 
vivim una involució democràtica en tots els àmbits en el marc d’una 
dura crisi econòmica. En aquest sentit apunta que Òmnium és un te-
rritori amable, inclusiu, que treballa perquè hi hagi unitat en l’estratègia 
política dels esdeveniments de país en curs. Valora que el creixement 
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dels socis és molt bona notícia, ens hem de felicitar per la nostra inde-
pendència com a entitat, basada en un 93% de recursos propis. Ara cal 
habilitat i persistència, aspectes que són bandera a Òmnium, implicació 
de tots els socis i simpatitzants en aquesta tasca, i també prioritzar la 
feina en uns territoris respecte uns altres.

Vicent Sanchis considera que Òmnium no vol marcar el camí, però sí que 
vol fer de falca, de garant per tal que ningú no es faci enrere, que aban-
doni el camí en marxa o deixi de pujar-hi. En relació al referèndum, entèn 
que CDC, UDC, ERC, ICV i CUP, com a mínim, tenen el compromís de 
convocar una consulta. I espera que es posin d’acord aquestes darreres 
setmanes de l’any.  

Finalment, a nivell de Països Catalans, destaca que a les Illes Balears i 
al País Valencià es produeixen forts moviments cívics que caldrà veure 
com evolucionen. Òmnium no pot abandonar la reivindicació dels Països 
Catalans. 

Jordi Bosch agraeix als socis i sòcies l’assistència i dóna per acaba-
da l’Assemblea a les 14.05 h

Jordi Bosch i de Borja    Muriel Casals i Couturier
Secretari      Presidenta 


